

Premiera filmului „Glasul care strigă în pustie” la Montreal

În data de 28 aprilie 2023, începând cu orele 19, la Cinema du Musee din Montreal a avut loc premiera filmului „Glasul care strigă în pustie”, dedicat părintelui Gheorghe Calciu-Dumitreasa, premiat deja la mai multe festivaluri cinematografice de prestigiu. La manifestare au participat, alături de cele câteva sute de români, Preasfințitul Părinte Ioan Casian și regizorul filmului, părintele Ciprian Mega.

În debutul manifestării, părintele protos. dr. Maxim Morariu, ecleziarhul Catedralei Episcopale cu hramul „Sfântul Mare Mucenic Gheorghe” din Saint-Hubert, QC, a adresat tuturor un cuvânt de bun venit și a evocat chipul luminos al părintelui Calciu și rolul jucat de dânsul în înființarea parohiei Sf. M. Mc. Gheorghe. Apoi, Preasfințitul Părinte Ioan Casian a adresat un gând de binecuvântare atât participanților, cât și părintelui regizor:

„Ne bucurăm să fim gazda unui astfel de eveniment și să omagiem un om de talia părintelui Calciu. Îl felicităm pe părintele Ciprian Mega pentru realizarea acestui film și suntem bucuroși că am putut să găzduim o astfel de manifestare culturală”, a declarat Chiriarhul.

Apoi, producătorul canadian Claus Kren a vorbit despre palmaresul regizoral al părintelui Mega și despre film, distribuție și despre premiile pe care le-a primit. A urmat apoi proiecția propriu-zisă. Filmul a fost apoi urmat de o sesiune de întrebări și răspunsuri cu regizorul, părintele Ciprian Mega. Spectatorii au avut astfel posibilitatea să afle mai multe informații cu privire la geneza filmului, sursele de inspirație, chestiunile tehnice și cele spirituale care au stat în spatele demersului.

„Consider că e un act firesc ca Biserica Ortodoxă Română să îl pună pe lista de canonizare din anul 2025, alături de alți oameni care au suferit în comunism și pe părintele Gheorghe Calciu”, a subliniat părintele Mega.

Evenimentul a reunit oameni de cultură, cineaști români și canadieni, dar și apropiați ai părintelui Calciu.

"The Voice Calling in the Wilderness" movie premiere in Montreal

On April 28, 2023, starting at 7 p.m., at the Cinema du Musee in Montreal, took place the premiere of the film "The Voice Calling in the Wilderness," dedicated to Father Gheorghe Calciu-Dumitreasa, already awarded at several prestigious film festivals. The event was attended by the several hundred Romanians and His Grace Bishop Ioan Casian, as well as the director, Father Ciprian Mega.

In the beginning of the manifestation, Fr. Protosyncell PhD. Maxim Morariu, the ecclesiarch of the Episcopal Cathedral "Saint George the Great Martyr" in Saint-Hubert, QC, addressed everyone a word of welcome, evoked the bright memory of Father Calciu and the role he played in the establishment of St. George the Great Martyr parish. Then, His Grace Bishop Ioan Casian addressed few words of blessing to both the participants and the director father:

"We are happy to be the host of such an event and to pay tribute to a man of Father Calciu's caliber. We congratulate father Ciprian Mega for making this film and we are happy that we were able to host such a cultural event", declared His Grace.

Then, the Canadian producer Claus Kren spoke about father Mega's directorial record and the film, cast and awards he received. The discourses were followed by the screening of the movie. Later on, there was a question and answer session with the director, Father Ciprian Mega. Viewers thus had the opportunity to learn more about the genesis of the film, the sources of inspiration, the technical and spiritual issues that were behind the endeavor.

"I consider it a natural act for the Romanian Orthodox Church to include him on the canonization list from 2025, along with other people who suffered under communism Father Gheorghe Calciu too," Father Mega emphasized.

The event brought together people who love the culture, Romanian and Canadian filmmakers, but also those who knew Father Calciu.

"The Voice Calling in the Wilderness" film première à Montréal

Le 28 avril 2023, à partir de 19h, au Cinéma du Musée de Montréal, a eu lieu la première du film « The Voice Calling in the Wilderness », dédié au Père Gheorghe Calciu-Dumitreasa, déjà primé dans

plusieurs festivals de cinéma prestigieux. La manifestation a réuni plusieurs centaines de roumains, Sa Grace l'Évêque Ioan Casian, ainsi que le directeur, le Père Ciprian Mega.

Au début de la manifestation, le protos. Dr Maxim Morariu, évêque de la cathédrale épiscopale "Saint Georges le Grand Martyr" à Saint-Hubert, QC, a adressé à tous avec un mot de bienvenue et a évoqué le visage lumineux du Père Calciu et le rôle qu'il a joué dans l'établissement de la paroisse Saint Georges le Grand Martyr. Ensuite, Sa Grace Ioan Casian a adressé quelques mots tant aux participants qu'au père directeur du film:

« Nous sommes heureux d'être l'hôte d'un tel événement et de rendre hommage à un homme de la taille du Père Calciu. Nous félicitons le Père Ciprian Mega pour la réalisation de ce film et nous sommes heureux d'avoir pu accueillir un tel événement culturel », a déclaré l'évêque.

Le producteur canadien Claus Kren a ensuite parlé du record de réalisateur du père Mega et du film, de la distribution et des prix qu'il a reçus. Puis vint la projection proprement dite. Le film a ensuite été suivi d'une séance de questions-réponses avec le réalisateur, le père Ciprian Mega. Les spectateurs ont ainsi eu l'occasion d'en savoir plus sur la genèse du film, les sources d'inspiration, les enjeux techniques et spirituels à l'origine de l'aventure.

« Je considère comme un acte naturel pour l'Église Orthodoxe Roumaine de l'inscrire sur la liste de canonisation à partir de 2025, avec d'autres personnes qui ont souffert sous le communisme et le père Gheorghe Calciu, » a souligné le père Mega.

L'événement a réuni des gens qui aiment la culture, des cinéastes roumains et canadiens, mais aussi ceux qui ont connu Père Calciu.









